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Protokół nr XLV/2022 z XLV sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 

która odbyła się w dniu 24 listopada 2022 r. 
w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 

 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 

 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb otworzył obrady o godz. 18.38, powitał zebranych, przypomniał  
o ochronie danych osobowych (umieszczono także na sali obrad) i stwierdził kworum (obecnych  
14 radnych, nieobecna na początku sesji radna D. Smolny, lista obecności radnych stanowi załącznik 
Nr 1 do protokołu z sesji). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz Miasta oraz pracownicy UM, 
obsługa prawna, kierownicy jednostek organizacyjnych miasta i mieszkańcy. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o wyświetlenie porządku obrad. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński zgłosił wniosek o zdjęcie z programu sesji projektu uchwały ws. 
aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta 
Podkowa Leśna”. Wyjaśnił, że omyłkowo radnym przedłożono nieaktualną wersję programu. Program 
jednak wymaga wprowadzenia kolejnej aktualizacji. Po wprowadzeniu poprawek program ponownie 
trafi pod obrady RM. 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał pod głosowanie imienne ww. wniosek o zmianę porządku 
obrad. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Dąbrówka Smolny 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania – pkt VI ppkt 6 zdjęto z porządku 
obrad sesji. 
Innych wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad po zmianach: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami.  
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2040;  
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2022 rok; 
3. regulaminu parkingu w systemie "Parkuj i Jedź" w Mieście Podkowa Leśna; 
4. ustalenia zasad i trybu korzystania z obiektu i urządzeń na nim usytuowanych - zespołu torów 

rowerowych typu „PUMPTRACK” i „SKILLTRACK”, będącego własnością Miasta Podkowa 
Leśna; 

5. przyjęcia "Programu współpracy Miasta Podkowa Leśna na rok 2023 z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie"; 

6. aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 
Miasta Podkowa Leśna”; - zdjęto z porządku obrad 

7. zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i szkole, dla których Miasto Podkowa 
Leśna jest organem prowadzącym. 

VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych.   
VIII. Sprawy różne.  
IX. Wolne wnioski.  
X. Zamknięcie sesji. 
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III. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miasta 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu protokołu. 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
NIEOBECNI (1) 
Dąbrówka Smolny 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr XLIV/2022 z XLIV sesji RM przeprowadzonej 20 października 2022 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy XLIV sesją RM w 
dniu 20 października 2022 r. a XLV sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
O godz. 18.45 do obrad dołączyła radna D. Smolny. Obecnych 15 radnych. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował o: 

- śmierci Honorowego Obywatela Miasta Tibora Pakh’a, 

- złożeniu przez Przewodniczącego RM w dniu 23 października br. kwiatów w Parku Przyjaźni  
Polsko-Węgierskiej (uczczenie rocznicy wybuchu powstania węgierskiego), 

- udziale radnych w zorganizowanej 25 października br. przez Komendę Powiatową Policji debacie  
nt. bezpieczeństwa mieszkańców Podkowy Leśnej, 

- spotkaniu terenowym w dniu 21 listopada br. z przedstawicielami Nadleśnictwa Chojnów  
(w spotkaniu udział wzięło siedmiu przedstawicieli organizacji, trzy mieszkanki, nauczycielka za szkoły 
KIK oraz pięcioro radnych). 

Do Rady Miasta wpłynęły:  

- informacja Burmistrza o wynikach rozeznania rynku w zakresie przeprowadzenia ekspertyzy 
dendrologiczno-geodezyjnej w odniesieniu do 26 obiektów przyrodniczych wskazanych w petycji z 
dnia 18 lipca 2022 r. (odpowiedź na uchwałę Nr 336/XLIV/2022 z 20 października br.), 

- interpelacja radnego S. Lasoty dot. wskaźników zagospodarowania oraz użytkowania terenów w 
obecnie przygotowywanym studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania Podkowy Leśnej 
(pkt VII sesji). 

Przewodniczący RM zwrócił także uwagę, że nadal późni się zegar na stacji WKD Podkowa Leśna 
Główna. 

 

VI. Podjęcie uchwał 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2040 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał dot. zmian w WPF  
i zmian w budżecie miasta (pkt VI ppkt 1 i 2 porządku obrad) i poprosił Przewodniczącą KGiR  
o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że oba projekty uchwał zostały zaopiniowane przez 
KGiR pozytywnie jednogłośnie (po 6 głosów za).  
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały ws. zmian w WPF pod głosowanie imienne.  
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Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 340/XLV/2022. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2022 rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 341/XLV/2022. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu parkingu w systemie "Parkuj i Jedź" w Mieście 
Podkowa Leśna 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KGiR i KSS. 
Przewodniczące KGiR B. Majewska i KSS M. Eckhoff przekazały, że obie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Radna E. Barucka zapytała, czy jest możliwość ustawienia przy P&R dodatkowych stojaków na 
rowery.  
Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział, że do tematu będzie można wrócić przy okazji remontu 
peronu WKD i wystąpić o ustawienie dodatkowej wiaty ze stojakami po drugiej stronie torów.  
 
Przewodniczący RM zwrócił uwagę, że uzasadnianie do projektu uchwały w rzeczywistości nie 
stanowi uzasadnienia i powinno zostać rozbudowane. Podkreślił także, że ważne, aby każdy przyjął, 
że parking P&R jest parkingiem przeznaczonym dla osób podróżujących WKD, a nie parkingiem 
ogólnodostępnym. 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 342/XLV/2022. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z obiektu i urządzeń na nim 
usytuowanych - zespołu torów rowerowych typu „PUMPTRACK” i „SKILLTRACK”, będącego 
własnością Miasta Podkowa Leśna 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KGiR i KSS. 
Przewodniczące KGiR B. Majewska i KSS M. Eckhoff przekazały, że obie Komisje jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Radny S. Lasota powiedział, że zaskoczony jest tym, że cisza nocna ma obowiązywać do godz. 8.00, 
czyli w godz. 7.00-8.00 z obiektu nie będzie można korzystać. Radny zapytał także o § 5 ust. 8 
Regulaminu - kogo zarządca, czyli miasto, upoważniać będzie do usuwania osób z tego terenu. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że chodzi o policję. 
 
Wobec braku innych pytań Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 343/XLV/2022. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Programu współpracy Miasta Podkowa Leśna na rok 
2023 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie" 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KSS. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przekazała, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 344/XLV/2022. 
 

6. (Zdjęto z porządku obrad) 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
niektóre zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i szkole, dla których 
Miasto Podkowa Leśna jest organem prowadzącym 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KSS i KGiR. 
Przewodniczące KGiR B. Majewska i KSS M. Eckhoff przekazały, że obie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały, poproszono tylko o rozszerzenie uzasadnienia. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 345/XLV/2022. 
 
VII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że wpłynęła interpelacja radnego S. Lasoty ws. projektu 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta. 
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Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział, że pisemna odpowiedź na interpelację jest już prawie 
gotowa. Podkreślił jednak, że dostrzega problem w tym, że radny stara się porównywać ze sobą 
studium i MPZP, a są to dwa zupełnie różne dokumenty i wysuwanie wniosków na podstawie 
porównywania tych dokumentów jest błędne. Trudno więc będzie precyzyjnie odpowiedzieć na pytania 
radnego.  
Radny S. Lasota przekazał, że prace nad projektem studium toczą się od kilku lat. Do projektu 
dokumentu mieszkańcy złożyli bardzo dużo uwag. Niedawno została powołana specjalna Komisja 
RM, która rozpatruje odrzucone przez Burmistrza uwagi. Radny jest członkiem tej Komisji. Część 
uwag jest bezsprzecznie bezzasadnych, nad niektórymi wnioskami warto się jednak pochylić, bo 
mogą być korzystne dla miasta. Na posiedzeniach Komisji nie zawsze są warunki, aby odbyć głęboką 
dyskusję nad konkretnym wnioskiem. Radny nie raz próbował prowadzić merytoryczną dyskusję, raz 
nawet zakończyło to się odebraniem mu głosu przez Przewodniczącą Komisji. Studium jest 
dokumentem, który będzie obowiązywał prawdopodobnie przez kolejnych 20 lat, nie ma więc tu 
miejsca na pochopne decyzje. Radni muszą być pewni odnośnie każdego punktu. Radny ma 
wrażenie, że w obecnym trybie pracy Komisji nie ma miejsca na wnikliwą i pełną analizę uwag. Stąd ta 
interpelacja. Zawiera ona 7 pytań dot. pewnych grup uwag mieszkańców. Radny będzie wdzięczny za 
wyczerpującą odpowiedź pisemną i zapowiada, że już przygotowuje następną interpelację dot. 
kolejnej grupy wniosków, aby część dyskusji nad wnioskami odbyła się w pełnej, pisemnej formie.  
Burmistrz Miasta podkreślił, że studium i plan miejscowy to różne dokumenty i mają inne zapisy, 
dlatego trudno będzie dojść do porozumienia w kwestii pytań radnego, które w części odnoszą się 
kwestii regulowanych jedynie w planie. Studium jest dokumentem ogólnym, a plan miejscowy jest 
dokumentem szczegółowym, stanowiącym prawo miejscowe. Burmistrz zaznaczył przy tym, że projekt 
nowego studium jest dużo bardziej restrykcyjny od obowiązującego.  
Radny W. Żółtowski stwierdził, że jeśli radny S. Lasota będzie składał interpelacje w sprawach 
będących przedmiotem Komisji, aby otrzymać od Burmistrza konkretną odpowiedź, to uważa, że sens 
tej Komisji został przez radnego w całości podważony.  
Radny S. Lasota odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza powiedział, że prawo stanowi plan 
miejscowy, dlatego radny odnosi projektowane studium do MPZP. Ponadto nowy plan miejscowy 
będzie opracowywany na podstawie nowego studium.  
Burmistrz Miasta podkreślił, że nie da się odnieść studium do planu i radzi, aby projekt studium 
porównywać ze studium obowiązującym i wtedy będzie wiadomo, jaki plan na jego podstawie będzie 
można uchwalić. Na podstawie obowiązującego studium można by było uchwalić dużo bardziej 
liberalny plan. Porównywać należy rzeczy porównywalne.  
Radny S. Lasota odpowiedział, że nic nie podważa, chce jedynie wiedzieć, dlaczego uwagi, o których 
pisze w interpelacji, nie zostały uwzględnione. 
Przewodnicząca Komisji ds. Studium M. Łaskarzewska wyjaśniła, że na posiedzenia Komisji 
zapraszani byli projektanci projektu studium i członkowie MKUA, którzy wyjaśniali poszczególne 
zagadnienia. Głos na posiedzeniu czasem jest odbierany, bo niekiedy dyskusja nad jednym punktem 
bardzo się przedłuża, nie wnosi do tematu żadnych nowych kwestii ani merytorycznych uzgodnień lub 
atmosfera staje się zbyt gorąca. Przewodnicząca podkreśliła, że korzysta czasem z prawa odebrania 
głosu, ale nie nadużywa go. Pomimo obszerności i trudności zagadnienia Przewodnicząca chciałaby, 
aby prace nad projektem studium toczyły się wartko i aby w przyszłym roku udało się studium 
uchwalić.  
Radna E. Barucka powiedziała, że o ile zrozumiała radnego, to bardziej chodzi mu o zasadę i sposób 
prowadzenia dyskusji. Czynnik czasowy nie może powodować tego, że dyskusja nie jest prowadzona. 
Dane zagadnienia należy przedyskutować do końca – od tego jest Komisja, aby na jej posiedzeniach 
móc zgłębić temat. Radna stoi na stanowisku, aby radnym nie odbierać głosu, nawet jeśli dyskusja się 
przeciąga. 
Radny W. Żółtowski powiedział, że zaprasza na posiedzenia Komisji, aby bez znajomości kontekstu 
nie rozmawiać o tym, dlaczego komuś został odebrany głos. Dyskusja na posiedzeniu odbyła się, 
radni otrzymali odpowiedzi, a głosowanie przeszło z jednym głosem sprzeciwu. Radny sprzeciwia się 
temu, aby po posiedzeniu Komisji były formułowane wnioski do interpelacji – wtedy taka Komisja nie 
ma sensu.  
Radny S. Lasota powiedział, że usłyszał przed chwilą od radnego Żółtowskiego, że jest on przeciwny 
składaniu interpelacji. Nie chciałby więcej słyszeć takich rzeczy.  
Radny W. Żółtowski odpowiedział, że zostało to wyjęte z kontekstu. Chodzi o to, że jeżeli radni 
wspólnie pracują nad projektem, to wspólnie dostają informacje na posiedzeniach. Jeśli mają jakieś 
wątpliwości, to zgłaszają to Przewodniczącej Komisji, a ona może poprosić o kolejne wyjaśnia. Można 
też odłożyć dany punkt. Interpelacje są natomiast pytaniami dot. spraw ważnych dla całego miasta. 
Czyli jest to specjalny tryb, który nie powinien być wykorzystywany do każdego pytania niezadanego 
na posiedzeniu lub na które zabrakło odpowiedzi. Wtedy Urząd nie dałby rady nic innego robić poza 
udzielaniem odpowiedzi. Radny przestrzega przed takim podejściem. Radny nie twierdzi więc, że nie 
należy składać interpelacji, lecz że jeśli sprawa dotyczy pracy komisji, to od wyjaśnienia jej jest 
komisja. 
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Przewodniczący RM zakończył dyskusję w tej kwestii.  
 
VIII. Sprawy różne 
 
Radny J. Matłacz zapytał o badania przesiewowe wad postawy – czy nie można rozszerzyć widełek 
wiekowych grupy docelowej. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział, że raczej nie, bo badanie to jest dedykowane do pewnego 
przedziału wiekowego, ale sprawdzi to jeszcze.  
 
Radna A. Rotfeld-Paczkowska odczytała złożony przez siebie przed sesją do Burmistrza wniosek o 
zarezerwowanie środków na wsparcie finansowe procedury in-vitro dla mieszkańców Podkowy Leśnej 
dotkniętych niepłodnością. Obecnie procedura ta nie jest dofinansowywana przez państwo i potrzeba 
pomocy spada na samorządy. Na wsparcie mogą liczyć mieszkańcy niektórych innych gmin 
(dofinansowanie wynosi przeciętnie ok 5-6 tys. zł). 
Przewodniczący RM zapytał dlaczego in-vitro, a nie Model Creightona, na co radna Radna A. Rotfeld-
Paczkowska odpowiedziała, że chodzi o skuteczność.  
Radna M. Eckhoff przypomniała, że dyskusja na ten temat toczyła się już na sesjach i komisjach w 
zeszłym roku. Złożony przez radną ww. wniosek przepadł wśród wniosków złożonych do budżetu 
miasta na rok 2023.   
Radna M. Łaskarzewska przypomniała, że zeszłoroczny wniosek dotyczył także innych aspektów, 
które mogłyby się przyczynić do tego, aby kobieta zaszła w ciążę. Wniosek ten nie został jednak 
uwzględniony. Powinien być jakiś program dot. leczenia bezpłodności.  
Burmistrz Miasta zwrócił uwagę na wielkość gmin dofinansowujących zabiegi in-vitro oraz na wielkość 
budżetów tych gmin (większych niż budżet Podkowy). Ponadto żaden z pracowników UM nie ma 
przygotowania, aby spełnić wymogi ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze 
środków publicznych w kwestii wyboru realizatorów programów polityki zdrowotnej. Burmistrz ma 
także obawy, że w tak małej miejscowości, jaką jest Podkowa Leśna, nie będzie chętnych, aby przyjść 
do UM i poddać się procedurze (problem z anonimowością). Miasto może także organizacyjnie temu 
nie podołać. Burmistrz dodał jednak, że Marszałek uruchomił dla mieszkańców województwa 
mazowieckiego kolejne transze na program in-vitro i mieszkańcy Podkowy Leśnej także mogą z tego 
programu skorzystać.  
 
Radny W. Żółtowski, nawiązując do dyskusji przeprowadzonej na ostatnim posiedzeniu KGiR, z uwagi 
na rosnące koszty wywozu odpadów przy stałych od lat przychodach, zwrócił się z prośbą do 
Burmistrza o wyliczenie, o ile musiałaby wzrosnąć stawka za odbiór odpadów liczona wg 1m3 wody, 
aby system odbioru odpadów bilansował się.  
Burmistrz Miasta powiedział, że UM wykonał już takie wyliczenia - zostaną one przekazane radnym. 
Na obecną chwilę wzrost stawki o 1,5 zł zbilansowałaby system, a 2 zł mogłoby być odpowiedzią na 
ewentualny wzrost cen w drugiej połowie roku, po przetargu.  
 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff powiedziała, że na ostatnim posiedzeniu KSS odbyło się spotkanie z 
LGD Zielone Sąsiedztwo. Stowarzyszenie prowadzi rozmowy z gminami ws. zwiększenia składki 
członkowskiej. Radni chcieliby wiedzieć, jaki jest etap rozmów i czy wypracowywane jest już jakieś 
porozumienie burmistrzów gmin członkowskich w tej sprawie. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że próba podwyższenia składek członkowskich wiąże się z chęcią LGD, 
aby tak jak miasto mogło organizować konkursy dla organizacji pozarządowych. Przedłożona Miastu 
propozycja uzależnia wysokość składki członkowskiej od pozyskanych przez gminę w poprzedniej 
perspektywie finansowej środków (teraz gminy płacą składkę od ilości mieszkańców gminy). Po 
wyliczeniach wyszło, że zgodnie z tą propozycją Podkowie Leśnej składka wzrosłaby prawie 8-krotnie, 
Milanówkowi 2,1-krotnie, a Brwinowowi 2,3-krotnie. Burmistrz argumentował, dlaczego nie jest to 
sprawiedliwe rozliczenie i obiecywał, że będzie bronił interesów miasta. Burmistrz prześle radnym 
propozycje wariantów podwyżki z wyliczeniami. Odpowiadając na pytanie radnej B. Majewskiej 
Burmistrz wyjaśnił, że LGD nie może otrzymywać 1% podatku, bo nie jest organizacją pożytku 
publicznego. Lokalne Grupy Działania rozdają część środków unijnych, które miał w puli Marszałek i w 
ten sposób mają wspierać lokalne społeczności.  
 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff powiedziała, że na ostatnim posiedzeniu KSS było także spotkanie z 
autorami Strategii Smart City, którzy wspomnieli o wyłożeniu projektu strategii i o ankiecie. Termin na 
oddanie ankiet miał być krótki. Radna zapytała, w jaki sposób informacja o ankietach zostanie 
przekazana mieszkańcom i radnym. 
Pracownicy UM odpowiedzieli, że informacja o konsultacjach Strategii Smart City została dziś 
opublikowana na stronie internetowej miasta i na FaceBooku. Mail z linkiem do ankiety został także 
wysłany radnym. 



7 
 

 
Radna E. Barucka wróciła do tematu spotkania z LGD Zielone Sąsiedztwo. Powiedziała, że 
Stowarzyszenie chce zostać operatorem funduszy, które byłyby potem dystrybuowane pomiędzy 
lokalne organizacje pozarządowe. LGD potrzebuje więc stałych środków, które pozwolą im 
pozyskiwać większe granty. Radna zastanawia się, czy środki te LGD mogłoby pozyskiwać ze 
środków, które są przeznaczone na organizacje pozarządowe. Następnie radna zapytała, czy gmina 
ma zamiar oszczędzać na oświetleniu ulicznym. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że w Podkowie nie ma ryzyka wyłączania oświetlenia ulicznego i 
przedstawił, jakie działania miasto podjęło, aby oszczędności już były generowane (np. wymiana 
lamp, zmiana godzin włączania i wyłączania lamp). 
 
Radny W. Sancewicz zgłosił uwagi odnośnie działania systemu SMS-owego powiadamiania 
mieszkańców (np. nie było informacji o wywozie gabarytów). 
Burmistrz Miasta obiecał, że następnym razem zostaną wysłane powiadomienia. Ponadto wkrótce 
zostanie uruchomiony inny, dodatkowy system powiadamiania mieszkańców - portal „E-usługi dla 
Podkowian”, który zarejestrowanym w systemie mieszkańcom pozwoli na załatwienie spraw 
urzędowych przy użyciu komputera lub aplikacji w telefonie, bez konieczności wizyty w Urzędzie. 
Będą tam powiadomienia bezkosztowe, np. maile czy powiadomienia push na telefon.  
 
Radna M. Łaskarzewska zwróciła uwagę na coraz trudniejszą sytuację osób starszych spowodowaną 
m.in. ogromnym wzrostem cen. Gmina powinna mieć więcej programów mających na celu pomoc 
seniorom. Zapytała, czy OPS monitoruje sytuację. 
Burmistrz Miasta zaproponował, aby na jedno z posiedzeń Komisji zaprosić Kierownik OPSu, która 
przedstawi, ilu mieszkańcom i w jaki sposób w Podkowie Leśnej udzielana jest pomoc socjalna, w tym 
jakie są programy dodatkowe realizowane przez miasto (np. badania, rehabilitacje). Jeśli radna 
zaproponuje jakąś inną formę pomocy mieszkańcom, która faktycznie będzie odpowiadała na ich 
potrzeby, to Burmistrz chętnie się nad tym pochyli i spróbuje zrealizować.  
Radna K. Likhtarovich zapytała, czy OPS zauważył zwiększone potrzeby osób starszych w ciągu 
ostatnich miesięcy lub tygodni. 
Kierownik OPS E. Żaczkiewicz odpowiedziała, że na ten moment nie widzi dużego wzrostu potrzeb w 
stosunku do lat ubiegłych. Dodała, że chętnie weźmie udział w posiedzeniu Komisji i przedstawi dane 
statystyczne oraz informacje o realizowanych programach. 
Burmistrz Miasta zwrócił uwagę, że pomoc miasta nie może być jednak zadaniem trwałym i stałym. 
Jest chociażby obowiązek alimentacyjny rodziców wobec dzieci i dzieci wobec rodziców. Nie każdy o 
tym pamięta, a jest to poważny problem dzisiejszego społeczeństwa. 
Radna B. Majewska przekazała, że ostatnio zaczęła uczestniczyć w różnego rodzaju 
przedsięwzięciach organizowanych przez miasto dla seniorów (spotkania, wykłady, wyjazdy). Oferta 
jest bardzo bogata i zachęca seniorów do skorzystania z niej. Aktywność dla seniorów jest bardzo 
wskazana.  
 
IX.  Wolne wnioski 
 
Wolnych wniosków nie zgłoszono.  
 
X.  Zamknięcie sesji 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb podziękował wszystkim za udział w obradach i o godz. 20.13 zamknął 
XLV sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji. 
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Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Miasto Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na stronie 
internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie audio-video zamieszczone jest na stronie na podkowalesna.esesja.pl, w BIP Miasta oraz 
poprzez odnośnik na stronie internetowej miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także na 
ekranie i odczytano na początku sesji. 
 
 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
         /-/            /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Ładu Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
MKUA – Miejska Komisja Urbanistyczno-Architektoniczna  
LGD – Lokalna Grupa Działania 

 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 

 
 

 
 
 
 


